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Raport activitate parlamentara 2013 

 

A trecut un an de la momentul în care am depus jurământul de credință de la tribuna Parlamentului 

României, instituția care trebuie să reprezinte esența democrației în statul român. Când am jurat cu 

mâna pe Constituție și Biblie, am jurat în fața cetățenilor acestei țări, cei care mi-au oferit puterea lor 

pentru a le apăra interesele, cei care mi-au oferit onoarea de a mă afla în slujba lor și datoria de a mă 

bate pentru ca ei să aibă o viață mai bună, pentru a avea acces la un sistem de sănătate decent, pentru 

a avea posibilitatea să-și trimită copiii la instruire într-un sistem de educație care să-i formeze ca 

oameni, într-un cuvânt am jurat să lupt cu toate puterile pentru un viitor mai bun pentru fiecare dintre 

ei. 

 Anul 2013 a inceput cu dezbaterile la Legea bugetului, unde am depus amendamente prin care 

solicitam fonduri pentru proiectele Constanţei. Legea bugetului, dezbătută în termenii 

majorităţii USL, a fost prilej de dispute şi de negocieri aprinse, dar am insistat ca pentru 

judeţul Constanţa să fie alocaţi mai mulţi bani. Am depus, în acest context, peste 100 de amendamente 

care vizau investiţii în reţeaua de apă la nivelul judeţului Constanţa, canalizare, sprijinirea construcţiei 

Spitalului din Năvodari, asfaltare, reparaţia unor şcoli, grădiniţe din Năvodari, Corbu, Săcele, Istria, Lumina, 

Nicolae Bălcescu, Mihai Viteazu.  

După primul an de mandat am bifat 21 propuneri legislative, doua interpelari adresate Guvernului, 

una pe  pe subiectul mega-escrocheriei Bechtel, cealalta privind limitarea dreptului cetatenilor straini 

de a cumpara terenuri agricole, o moţiune privind eşecul aderării României la spaţiul Schengen, 

declaratii politice,  precum şi mai multe luări de cuvânt în plenul Camerei Deputaţilor. Una din 

propunerile legislative la care tin foarte mult se refera la introducerea prezentei obligatorii a psihologilor in 

scoli, motivarea acestei propuneri fiind faptul ca in ultimii ani a crescut alarmant violenta in scoli, consumul 

de alcool si droguri, cazurile de sinucidere in randul tinerilor. Dintre propunerile legislative, la care sunt 

initiator si co-initiator,  o sa enumar aici propunerea de eliminare a taxei radio-tv, propunerea pentru 

modificarea legii educaţiei naţionale, privind programul Şcoala după Şcoală, proiectul pentru 

modificarea legii privind alocaţia de stat pentru copii, mărirea alocaţiei de la 42 la 200 de lei, sprijin 

pentru tinerele familii - în contextul în care se discută, cu îngrijorare, despre scăderea alarmantă 
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a natalităţii. Alte propuneri legislative, cum ar fi cea referitoare la modificarea legii insolvenţei, care 

dă un răgaz de 2 ani de zile persoanelor aflate în dificultate cu plata ratelor către bănci, proiectul 

pentru modificarea legii privind autorizarea executării lucrărilor de construcţii, proiectul de lege 

privind înfiinţarea Autorităţii Naţionale pentru Certificarea şi Calificarea Operatorilor Economici 

Eligibili, o altă propunere legislativă legată de economie fiind şi cea legată de modificarea legii minelor, 

prin interzicerea tehnologiilor de minerit pe bază de cianuri. Şi pentru că sunt constănţean şi 

dobrogean, am semnat,  de asemenea, propunerea legislativă pentru instituirea zilei de 14 noiembrie 

ca Ziua Revenirii Dobrogei la România.  

 In prima sesiune am înaintat Guvernului o interpelare privind Rezilierea contractului dintre statul 

român şi compania Bechtel, prin care cerea desecretizarea contractului si tragerea la răspundere a 

celor vinovaţi, susţinând, în aceeaşi zi, o declaraţie politică pe aceeaşi temă - Autostrada Bechtel, 

cea mai mare ţeapă din istoria României - în plenul Camerei Deputaţilor: ”După 10 ani, România a 

plătit o autostradă de lux cu fabuloasa sumă de 24 de milioane de euro pe kilometru. Este unul din cele mai 

mari preţuri din istoria mondială a construcţiilor de autostrăzi. Acestor costuri li se adaugă costurile efective 

ale rezilierii care sunt mai mari de 200 de milioane de euro. Un miliard şi jumătate de euro, stimaţi colegi. 

Aceasta este paguba reală ce a rezultat în urma a zece ani de guvernări. Cine plăteşte, vă întreb? Tot 

românii? Trebuie, în opinia mea, să spunem lucrurilor pe nume şi să nu lăsăm românii să uite!’’ Am cerut si 

am propus guvernului, printr-o declaratie politica sustinuta in plenul Camerei Deputatilor, solutii 

pentru redresarea economica a Romaniei. 

Nu as putea sa nu amintesc despre activitatea din cadrul Comisiei pentru industrii si servicii, activitate 

despre care nu toata lumea stie, dar care pentru mine are o mare importanta. Am avut in dezbatere la 

aceasta comisie, in acest an, foarte multe proiecte de legi, si enumar aici cateva dintre ele: codul rutier, 

codul rutier, legea salubrizarii, legea taximetriei, legea eficientei energetice, legea salubrizarii, legea 

protectiei consumatorului, legea achizitiilor publice, etc. 

La final de an, la dezbaterile pe Legea Bugetului pentru 2014, m-am luptat pentru proiecte de 

investitii care privesc economia Constantei. Prin cele aproape 100 de amendamente depuse, am cerut 

alocarea de fonduri pentru promovarea turistica a orasului Constanta, a orasului Navodari, dar si a 

judetului Constanta. Am cerut alocarea de fonduri pentru constructia si dotarea unui spital in 

Navodari, pentru achizitia de ambulante in mediul rural, pentru reabilitarea drumurilor judetene. Alte 

proiecte de investitii se refereau la sistemele de canalizare si apa, reabilitarea scolilor, asfaltare de 

strazi in Năvodari, Corbu, Săcele, Istria, Lumina, Nicolae Bălcescu, Mihai Viteazu. 

Am constatat, de-a lungul unui an de zile, că nu e ușor să încerci să miști un sistem parlamentar 

aproape împietrit în cutume, însă am descoperit și probat că legendele conform cărora unui 
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parlamentar aflat la primul mandat îi ia un an de zile să învețe pe unde se deschid ușile clădirii sunt 

răspândite de oameni pe care publicul i-ar putea numi, fără să greșească, leneși sau chiulangii. Există 

piedici, însă ele nu m-au oprit să mă bat pentru cetățeni, să am inițiative, să activez cu dedicare și 

încăpățânarea celui care are în spate voința a mii de electori. Chiar dacă nu au fost atâtea izbânzi pe 

cât mi-aș fi dorit, am continuat și voi continua să-mi fac datoria de deputat, iar experiența pe care am 

dobândit-o în acest prim an de mandat o voi pune și mai mult în valoare în 2014. 

Cu deosebita consideratie, 

Mihai Tararache 

Deputat de Constanta 


